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Od Osvobodilne fronte do Socialistične zveze
Lani smo praznovali 20-letnico

naše revolucije, prihodnje leto pa
bo minilo dvajset let, odkar je bi-
la ustanovljena nova Jugoslavija.

Od 27. aprila 1041 — dneva
ustanovitve OF — do 20. novem-
bra 1043 — v nepolnih treh letih
— so združeni narodi Jugoslavije
v krvavem boju z već kot đeset-
krat mof-ncjšim fašističnim so-
vražnikom dosegli prvo veliko
zmago, odločilnega pomena: usta-
novili so novo državo delovnih
ljudi — Federativno ljudsko rc-
publiko Jugoslavije. "Nismo se-

— kot je svojčas dejal maršal
Tito — »borili samo za nacional-
no osvobođitev, temveč tuđi /,a to,
da se staro, osovraženo življenje
ne bi nikoli već vrnilo.«

Osvobodilna franta Slovenije se
je v bivšem kamniškem okrožju

krepko razmahnila žc avgusta
1941. Pognala je čvrste korcnine
zato, ker so bili njeni nosilei
trdno povezani z ljudstvom. Ker
pa smo obenem tuđi žc vodili te-
žak oborožen boj z okupatorjem,
je v prvem obdobju organizacij-
sko nismo mogli utrditi, tako kot
smo želeli. Ni se zgodilo samo en-
krat, da nam je sovražnik razbil
terenski odbor OF, žc po nekaj
tednih njegovejja. obstoja in de-
lovanja — na žalost dostikrat tu-
đi po krivdi domaćih denuncian-
tov in okupatorjevih sodelavcev.

Ncznačajni Ijudje in sebičneži,
ki so vedno mislili le na sebe, so
biti naša nesrr.r;i tafcrat in so ovi-
ra naprcdka tuđi še dantsi.

Toda OF sovražnik ni mogel
uničiti. To je zgodovinsko dej-
stvo. Zanj je bila OF resnična po-

šast. Če ji je odtrgal eno glavo,
ji je zrasjtlo deset drugih. Drži, da
kadar so ljudske množice organi-
zirane in složne v boju za ures-
ničenje svojega cilja, jih ne more
nič na svetu zaustaviti in takrat.

kot pravi narodni pregovor, zra-
ste tuđi na kamenju trava.

Osvobodilno fronto je zamenja-
)a Socialistična zveza delovnih
ljudi. Nove naloge so terjale tuđi
ustrezno, novo, soclalistično mno-
žično organizacijo. Ko si namreč
zatirani narodi in delovni Ijudje
priborijo svobodo fn ustanovijo
lastno neodvisno državo, so svoj

(Nadaljevanje na 2. strani)

Sprejet je družbeni plan za leto 1962
Vcrjctno je, da nikoli ni bilo tako resnih in tako temeljitih pri-

prav za dru/beni plan, kot v letu 1062. Namreč, že v lanskem letu
in v začetku letošpjfj'i l'vta se j ' 1 pro«topHo k vi"Jr''"'siK' r-'"1*
Obr-lnskega Ijuđskcga odbora z raznimi posvetovanji in razgovori.

Prcđsedniki krajevnih organizacij SZDL ob zaključku đvođnevnega
seminarja na Kopiščih

Nato so plan obravnavali vsi politični forumi in občani na zborih
volivcev ter plenum občinskcga odbora SZDL in občinskega sveta
sindikatov, tako, da je ljudski odbor upoštevaje vse pripombe pla-
na za leto 1062, 13. aprila končno sprcjel.
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Prosimo vsc Kamničanc, da za praznovanje 1. maja čim

lepše »krase pročelja svojih hiš. Izobesitc zastave in okrasitc
okna z rožami. Prispcvajte tuđi vi k temu, da bo imelo naše
mesto ob Prazniku dela kar najlepši vidcz!

Uredništvo Kamniškega občana

VIDA BREST:

Tiiiu
V pomladi jasni tej

po potih vseh
v življenje prebujene

domovine,
glej, po neutrudnih Ti

pomladnih slih
pošiljamo pozdrave

vse mladine!
Da naše jutro bo,

naš dom sveta],
da plenjalo bogato

nam bo žito,
še mnoga leta nam

ostani 7/lrpv!
Se dolgo vodi nas,

tovariš Tito!

Pionirji, mladina, učiteljstvo in vsi ostali
prebivalci Tuhinjske doline!

Diagi tovariš Tito!
Kamniški mlađinci, planinci, alpinisti in taborniki po-

šiljamo z najvišjega vrha Kamniških planin ob praznovanju
Vaše 70. obletnice iskrene pozdrave s toplimi iskrenimi že-
Ijami, da bi še v naprej vodili naše narode po poti v socia-
lizem in si kot doslej prizadevali za mir v svetu.

Obljubljamo Vam, da borno z vsem mladostnim poletom
sledili Vašim svctlim vzorom.

Maršalu Tiiu
Iskrene čestitke za 70. rojstni dan Vam pošilja

AKTIV LMS

»STOly« KAMNIK

TITAN KAMNIK

UTOK KAMNIK

Ob Vaši 70-letnici rojstva Vam pionirji iz Osnovne sole
Vranja peč želimo še mnogo let, zdravja, zadovoljstva in
srete ter da bi še dolgo tako uspešno vodili našo državo.

Za rojstni dan Vam obljubljamo, da se borno še naprej
pridno učili, da borno tuđi mi kmalu lahko pomagali pri iz-
gradnji socializma.

čestitkam se pridružujcjo vsi vaščani, dani SZDL in
ostalih organizacij.

Prcdscdnik SZDL Solski upravitelj



Od Osvobodilne fronte do Socialistične zveze
(Nadaljevanje s 1. strani)

glacni cilj sicer dosegli, toda to
še ni vse. Sovražniki svobode ma-
lih narodov še živijo in delajo. Ce
hoćemo krvavo priborjeno svobo-
do dokončno zavarovati in utrditi.
moramo predvsem zgraditi moćno
industrijo, ki temelji na sodobni
tehnični osnovi. To velja tuđi za
kmetijsko proizvodnjo. Brez iz-
popolnitve te naloge ne moremo
dokončno zavarovati in utrditi
ljudske oblasti ne svobode in pri-
borjenih pravic. To moramo lmeti
vsi skupaj pred očmi. Svoj cilj
borno z gotovostjo dosegli samo, će
borno složni in organizirani v So-
cialistični zvezi delovnega ljud-
stva.

Mnogi naši Ijudjc se te resnice
zavedajo, vsi pa ne, Nišo aktivni
vsi člani SZDL. Sestanki osnov-
nih organizacij SZDL na terenu
so večkrat slabo obiskani.

Nismo še vsega dosegli in tuđi
vseh slabosti še nismo odpravili.
Toda dosegli smo tako mnogo, da
našega življenja v pretcklosti
sploh ni mogoče primerjati s se-
dan.jim. To velja tuđi za hribovi-
te predele, oeprav je v njih živ-
ljenje tuđi danes še nekoliko
težje.

Gledal sem pred vojno naše
ljudi iz teh predelov, ko so pri-
hajali v Kamnik, slabi in izčrpani
zaradi pomanjkanja hrane in
prav tako slabo oblećeni in obuti,
da je bilo človeku hudo pri srcu.

Pred kratkim sem govoril s šol-
skim upraviteljem iz Tuhinjske
doline. S sedanjim stanjem ni bil
povsem zadovoljen. Strinjal sem
se z njim, saj vsi vemo, da bo
treba pri nas še marsika.j izbolj-
šati. Priznal pa je, da kadar gre
s svojo solo na izlet, se njegovi
učenci po oblcki ne ločijo od
mestnih otrok.

Roko na srce: ali je bilo tuđi
vćasih tako? Koliko pa je še dru-
gih trdnih dokazov, da se je živ-
ljenje zboljšalo!

Organizirani bodo dosegli, da
bo napredek še većji. Ne morejo
delovni Ijudjc doseći nićesar brez
svoje napredne množićne organi-
zacije. To pa imamo — to je So-
cialistična zveza delovnega ljud-
stva!

Vsem prebivalcem kamniške
občine želim srećen 1. maj in ve-
selo praznovanje!

TOMO BREJC,
ljudski poslanec
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Odstranimo vzroke,
Kl OVIRAJO HITREJSI RAZVOJ GOSPODARSTVA V OBČINI
TER SE AKTIVNO ZAVZEMAJMO ZA IZVRSlTEV POSTAV-
LJENEGA PLANA 1962

Na plenumu Občinskega odbora
SZDL in Občinskega sindikalnega
sveta. Kamnik so bili sprejeti sle-
deči zaključka:

Potreben bo maksimalen napor
vseh proizvajalcev in vseh ljudi
za izvršitev družbenega plana in
proračuna ObćinsKega ljudskega
odbora za leto 1962, ki je realno
postavljen.

Organi samoupravljanja morajo
posvetiti posebno skrb dvigu pro-
zivodnje, delitvi dohodka, izvozu
in izredni štednji- na vseh pod-
ročjih.

Gospodarske organizacije naj s
povećanim izvozom zlasti na za-
hod prspevajo za boljšo zunanjo
bilanco naše države, tuđi če v
trenutni situaciji nima kolektiv
večjih koristi, kot če bi izvažali
na domaćem trgu, namreč pri tem
moramo gledati širše družbene
interese.

Ugotovljeno je bilo, da sta po-
djetja «Stol« in Usnje kot naj-
večja izvoznika v naši občini v
prvih treh meseclh presegla po-
stavljeno nalogo glede izvoza. Ta-
ko »Stol« kar za 35 % napram
lanski realizaciji v istem obdobju.

Organi samoupravljanja mora-
jo posvetiti večjo skrb delitvi do-
hodka. Osebni dohodki v letu
1962 naj bodo odraz dejanske pro-
duktivnosti odnosno intenzivnosti
poslovanja v gospodarskih orga-
nizacijah. Pri delitvi se morajo
organi in vsi proizvajalci poka-
zati kot dobri gospodarji s tem,
da večja sredstva namenijo za
nadomestitev iztrošenosti strojev.
Kaj ti zavedati se je potrebno, da
proizvajalec — upravljalec uprav-
lja s proizvajalnimi sredstvi, ki
mu ustvarjajo materialne dobri-
ne in da je sam kot proizvajalec
odgovoren za obnovo iztrošenosti.
Zato mora vsako leto del svojih
sredstev nameniti v ta namen,
kajti v nasprotnem primeru bo
'nkrat potrebno več sredstev, ki

jih bo moral dati proizvajalec —
kolektiv sam.

Investira naj se le v rekon-
strukcijo obratov in v stroje, ne
pa v stavbe.

Združevanja sredstev za nego-
spodarske investicije je potrebno
posvetiti tuđi določeno skrb, kajti
kolektivi odnosno proizvajalci
morajo prcvzeti del odgovornosti
za objekte, ki so v planu in se že
več let gradijo. Pri tem je prav
gotovo, da bo z oairom na težave
in potrebe sredstev v gospodar-
skih organizacijah samih določe-
ne objekte potrebno preložiti za
naslednja obdobja. Pri tem pa bi
bilo napak, če bi združevanju
sredstev za negosopdarske inve-
sticije posvetili manj skrbi kot v
prejšnjih letih.

Proizvajalci naj na zbori h vo-
livcev — proizvajalcev aktivneje
spremljajo gospodarstvo kolektiva
in komune, razpravljajo o inve-
sticijah, o svojih programih dela
itd. Za gospodarstvo v občini smo
odgovorni vsi občani, predvsem
pa proizvajalci in vodilni ljudje
v našem gospodarstvu.

Urediti je dokončno vprašanje
stanovanj za člane Zveze borcev.

Kolektivi, ki gradijo stanovanja,
fin.1 upoStevnjo prinfiteto člnnov
ZB tako, da bi končno po 17 letih
to vprašanje v naši občini, kjer
je še ca 10 primerov, uredili.

Zbor proizvajalcev mora sprem-
ljati vse probleme, predvsem pro-
bleme gospodarskega razvoja, ne
polletno in letno, ampak po tro-
mesečju, skratka spremljati je in-
tenzivneje gospodarstvo kot do-
slej ter istočdsno predlagati razne
ukrepe za boljšo gospodarsko si-
tuacijo v občini In posameznem
kolektivu.

Visino osebnih dohodkov pro-
svetnih delavcev je vskladiti z
osebnimi dohodki prosvetnlh đe-
lavcev občine Domžale, pri če-
mer je upoštevati družbena me-
rila osebnih dohodkov v komuni.
Posebno skrb je posvetiti štednji
v gospodarskih organizacijah na
vseh področjih, pri čemer je po-
trebno, da proizvajalci upoštevajo
štednjo na materialu itd in ne
samo takrat, kadar gre to za nji-
hove osebne koristi, ampak v da-
ni situaciji, ko je to v korist ce-
lotnega kolektiva in celotne druž-
be.

Za večji izvoz
Tovarna usnja Kamnik proizva-

ja velike količine svinjskega us-
nja za izvoz. Vsa povojna leta je
podjetje izvažalo galanterijsko us-
nje, podloge in cepljence. Ivoz se
stalno veča tako, da ta v zadnjih
letih dosega nad 30% vrednosti
celotne realizacije.

Poleg galanterijskega usnja zu-
nanje tržišče v zadnjem času iščo
novih artiklov. Zelo iskani so
modni artikli, kot n. pr. antik,
visky, velurja in drugi. Ražen Ita-
lije, ki je nnjvečji odjemalec, so

še ostale evropske države, kjer je
svinjsko usnje iskano, predvsem v
Nemčiji, Avstriji, Franciji, Svici
in Belgiji.

Glede na splošne napore za
zmanjšanje negativne plačilne bi-
lance se je tuđi ta delovni kolek-
tiv aktivno vključil in želi prispe-
vati svoj delež.

Realne možnosti izvoza nasto-
pajo v zadnjem času tuđi za
Ameriko. Podjetje do sedaj svinj-
skega usnja ni prodajalo na ame-

(Nađaljevanje na 4. stran?)

Seja občinskega komiteja ZK 13. in 14. aprila

Živahna aktivnost članov ZK v
osnovnih organizacijah

Na podlagi sklepov Občinskega
komiteja ZKS v Kamniku, se je
razvila živahna razprava v vsčh
osnovnih organizacijah ZK. Ko-
munisti objektivno, samokritično
ocenjujejo pomankljiv.'Sti v svo-
jein delu ter sprejemajo sklepe z&
odstranjveanje r.egativnih poja-
vov, pri čemer \seh do Red n iz-
vršenih razpravih ugotavljajo. da
je bila vzrok nekaterim pojavom
predvsem lagodnost članov ZK, ki

nišo reagirali na posamezne poja-
ve pravočasno, vendar vsi člani
ZK ugotavljajo, da dejansko skle-
pi občinskega komiteja pomenijo
potrditev njihovega dosedanjega
dela, predvsem đela po III. ple-
numu ZK.I. Za celotno družbeno
dogajanje, za krepitev samouprav-
ljanja v podjetjih, za gospodar-
neje delo, za večjo uveljavitev so-
cialistične demokracije, so komu-
nisti v večji meri odgovorni, kot
so se te odgovornosti zamišljali
in jo izvajali do sedaj. Ugotavlja
se, da je udeležba na posameznih
zborih, zborovan.iih, sestankih ko-
munistov majlina, njihova odgo-
vornost majhna ali jo ćelo ni. Ko-
munisti so poudarili, da je po-
trebno večje sodelovanje od člana
ZK v medsebojni odnosih, ne se
zapirati vaše v samo organziacijo
itd. Kritično so obravnavali sta-
jne v šolstvu, predvsem z idejno-
ga stališča povećati pravilnejie
kadrovanje in budnost članov 2X.
Skratka, dvigniti idejni nivo člj-
nov ZK. V vseh organizacijah ZK
so obravnavali vprašanje gospo-
darstva, štednje, izvoza, o osel-
nih dohodkih itd. tnr ugotovili, <ia
so osebni dohodki napram lai-
skem letu letos hitreje naraščaii
kot proizvodnja oziroma produl-
tivnost, kar bo naloga vseh suU
jektivnih sil, da v letošnjem leti
te pojave uravnovesimo, to ;e
pravi, da bodo osebni dohodki o|-
raz produktivnosti. Na osnovnh
organizacijah ZK so razpravlj4i
o boljšem obveščanju član,., ku
lektiva. Mnogokrat ljudi nišo st-
znanili s celotno problematiko h
z dejanskim stanjem itd.

Komunisti v javnih službah krt
komunisti v gospodarstvu so o<-
govorni za pravilno politiko Z4-
poslovanja in rehabilitacijo d(-
lovnih invalidov, pri čemer n*j
jim bo vodilo rehabilitacija, ne pi
premešenja iz ene v drugo eko.
nomsko enoto. Se posebno nepra.
vi Ina je politika ukin jenja delov.
nih mest z namenom, da se izne.
bi invalidov.

V vseh osnovnih organizacij ali
ZK so v celoti podprli sklepe ob-
činskega komiteja ZKS. Ugotovili
smo, da napake )n tuđi ljudi, ki
jih delajo, poznamo, nismo pa kot
člani ZK in odgovorni komuni,
dovolj oštro ukrepali za odprav-
Ijanje istih. Sklepi bodo izvršeni
le, če bo občinski komite ZKS
znal tuđi ukrepati. c



Občni zbori sindikalnih podružnic
• SVILANIT: V ekonomskih eno-

tak več pozornosti proizvajalcu
kot človeku
Verjetno postaja vprašanje, ki

so ga načeli člani te sindikalne
podružnice na občnem zboru, če-
dalje bolj aktualno tuda v ostalih
delovnih kolektiv ih. Gre namreč
'-a pojav, ki kaže, da so samo-
uaravni organi in vodstva eko-
nomskih enot v vse večjem pri-
zadevanju za čimvečji ekonomski
bčinek svoje enote ponekod začeli

Proizvodnja Rcx foteljev, ki so n
ajbnlj iskan izdclck »Stola« na

domaćem in tujcni tržištu

zanemarjati skrb za proizvajalca
kot človeka, zlasti za pravilno* za-
poslevnnje starejših delavcev in
za delo manj zmoznih proizva.jal-
cev.

Na to vprašanje so glede n&
nalogo kadrovsko-socialno službe
v podjetju posebcj opozorili čla-
ni sindikata v Svilanitu. Ta služ-
ba obstaja v podjetju že nekaj
časa, vendar kaže, da si bodo mo-
rali še prccej prizadevati, zlasti
sindikati, da bo kadrovsko-social-

na služba postala enakovredna
ostalim službam. Se pravi, da bo
ves kolektiv čutil potrebo po nje-
nom obstoju.

Kadrovsko-socialna služba bo
morala po mnenju udeležencev
občnega zbora posvetiti več po-
zornosti uvajanju v delo in izo-
braževanju delavcev.

Predlagali so, naj bi v kratkem
začeli s seminarji za novince. Po-
udarili so tuđi, da bo treba čim-
preje resiti vprašanje tistih izku-
šenih tkalk, ki poučujejo novin-
k(\ Prav tako bodo morali urediti
dobo priučevanja na nekaterih
delovnih mestih, kjer je le-ta pre-
kratka, da bi se proizvajalka
usposobila za določeno delo. De-
lavski sveti ekonomskih cnot bo-
do morali imeti pri razporejanju
delovne sile več razumevanja za
starcjše delavce. Zato so opozorili
tuđi na potrebo po posebnem do-
datku k osobnim dohodkom tistih
delnvcev, ki so pred upokojitvijo.

Clani sindikata »Svilanita« so si
bili edini v tem, da si bodo mo-
rale družbeno-poMrične organiza-
cije in samoupravni organi bolj

prizadevati, da bi vskladili naloge
kadrovsko-socialne službe z go-
spodarjenjem v ekonomskih eno-
tah in v celotnem podjetju.
% STOL: Prizadevanja za večji

izvoz
Ceprav razprava na občnem

zboru Sindikalne podružnice v
»Stolu« ni dala povsem realne
oeene dela Sindikalne podružnice
v preteklem obdobju, je vendar
opozorila na nekatera vprašanja,
ki jim bo moral tuđi sindikat v
bodoče povećati več pozornosti.

Eno takih vprašanj je dejavnost
sindikalne organizacije v obratih
in poslovnih enotah. Lani so bili
sicer izvoljeni v teh sindikalnih
enotah pododbori, ki pa praktič-
no doslej n'iso pokazali nobene
aktivnosti. Zavoljo tega obravna-
va Sindikalna podružnica, kljub
uvedbi decentraliziranih oblik po-
losvanja. probleme še vedno pre-
več centralizirano in premalo po-
vezano s problemi svojih članov
v ekonomskih enotah in na de-
lovnih mestih. Zato so na obč-
nem zboru priporočili, da je tre-
ba čimprej usposobiti sindikalne

pododbore, ki naj v poslovnih
enotah aktivneje sodelujejo pri
reševanju problemov. Glede go-
spodarjenja v preteklem obdobju
so člani sindikata opozorili na
povećani obseg izvoza izdelkov.
Ugotovili so, da je kolektiv lani
dosege] lepe uspehe pri izvozu,
saj je presegel letni plan izvoza
za 6,57 % ali za 17 milijonov de-
viznih dinarjev. Letošnji nacrt
predvideva, da bodo zunanja trži-
šča, predvsem v Angljio, ZDA in
NemČijo, prodali za preko milijon
dolarjev svojih izdelkov. Rezulta-
ti v prvem četrtletju kažejo, da
bodo ta predvidevanja lahko
uresničili. Seveda pa bodo pri tem
potrebna še večja prizadevanja
kolektiva za čimvečjo kvaliteto in
nižje proizvodne stroške, saj je
konkurenca na zunanjih tržiščih
ćedalje močnejša. Povedati pa je
treba tuđi, da so zlasti pri kvali-
teti v Stolu dosegli lani precejšen
napredek. Z uvedbo kontrolne
službe so zmanjšali število rekla-
macij na najmanjšo mero.

Ker so imeli zelo širok asorti-
man izdelkov, so začeli navezo-
vati. stike s sorodnimi podjetji,
vendar doslej večjih rezultatov Še
ni bilo. Zato bo potrebno posve-
titi letos temu vprašanju še več
pozornosti. F. S.

DEI.AVSKI SVETI PODJETIJ RAZPRAVLJAJO O

Združevanju sredstev za kritje skupnih potreb
Tuđi v naši komuni so potrebe po sredstvih za urejanje komu-

nalnih problemov, gradnjo objektov đružbenega standarda in za
hitrejšj razvoj družbenih služb iz leta v let© večje. Komuna pre-
vzema naše vse većje pristojnosti in naloge, vendar pa (mimo te
ugotovitve tuđi družbeni organi kamniške komune nišo mogli), se
s sora/.mcrno povefanimi nalogami nišo povećala tuđi sredstva, s
katerimi razpolagajo občine za urejanje teh nalog.

Samo na področju šolstva bo-
rno v naši občinA potrebovali letos
za okrog 100 milijonov dinarjev
več kot lani. Poleg povećanih iz-
datkov za družbene službe je tu
še vrsta družbenih objektov, ki
jih bo treba dograditi. Omenimo
naj samo obrat družbene prehra-
ne, bencinsko črpalko, dom SZD.L
itd., za kar bo potrebno okrog 90
milijonov dinarjev.

Organi družbenega upravljanja
so bili pri sestavljanju družbene-

ga plana in proračuna občine po-
stavljeni pred zelo težko in odgo-
vorno nalogo. Prve razprave o
osnutkih programov gospodarje-
nja v letošnjem letu kažejo, da se
družbeni činitelji v većini občin
vse bolj zavedajo. da tarnanje o
pomanjkanju sredstev in večjih
nalosah ne more biti izhod iz se-
danjega stanja. To vsekakor velja
tuđi za našo občino.

Bistvo enega najbolj realnih
predlogov, kako uspešneje reše-
vati probleme, ki jih porajaio no-
vi pogoji gospodarjenja v komu-
ni, je v pospešenem proučevanju
lastnih možnosti komune, možno-
sti proizvodnih kolektivov. O tem
je zadnji čas mnogo govora tuđi
na sejah delavskih svetov in
upravnih od borov kamniških pod-
jetij.

Gre zlasti za to, kako najti
čimbolj primerno obliko združe-
vanja prostih sredstev gospodar-
skih organizacij. Treba je pri-
pomeniti, da združevanje sred-
stev. zlasti za negospodarske in-
vesticije, predstavlja že nekaj let
uspešno obliko sodelovanja delov-
nih kolektivov pri urejanju pere-
čih vprašanj v komuni. Lani so
kolektivi v te namene prispevali
100 milijonov. Poleg tega pa so
v poseben sklad združili 128 mili-
jonov posojil, ki so jih posameznj
kolektivi izkoristili kot kredite za
obratna in osnovna sredstva.

Na zadnjem sestanku predstav-
nikov delovnih kolektivov, ki je
bil sklican na pobudo občinskega
ljudskega odbora so proučili, v
kakšne namene so bila porabljena
lani združena sredstva. Ugotovili
so, da so bila ta sredstva skupno
s sredstvi sklada za negospodar-
ske investicije pri ObLO skoraj
v celoti porabljena. Plan finansi-
ranja negospodarskih investicij je

bil izpolnjen z 98,2 %.
Največji del teh sredstev je bil

porabljen za popravilo čest, ki so
na področju Kamnika v zelo sla-
bem stanju. 12 milijonov so pora-
bili za gradnjo vodovoda na pod-
ročju več krajev v občini, 10 mi-
lijonov za rekonstrukcijo1 elekt-
ričnega omrežja, 20 milijonov za
gradnjo Doma SZDL, 9 milijonov
za gradnjo bencinske črpalke itd.

Kot je bilo že omenjeno, bodo
letos potrebe še večje. Seznam
negospodarskih investicij je zelo
dolg. Katerokoli investicijo bi od-
ložili, bj bilo napak, saj se neka-
tere vlečejo nedokončane iz leta
v leto, kar spet povećuje stroške.

Potrebe narekujejo družbenim
organom v komuni, da bodo mo-
rali poleg sredstev sklada za ne-
gospodarske investicije in ostalih
proračunskih sreds'.ev, zbrati še
okrog 154 milijonov dinarjev. To
je vsekakor precejšnja vsota in
boao morali koleKfiv; res dobro
proučiti svoje možnosti in rezer-
ve, će bodo hoteli prispevati ta
delež, kj je nujno potreben za
urejanje skupnih potreb.

O tem predlogu in o predlogu,
naj bi podjetja prispevala v sklad
za finansiranje šolstva del pro-
stih sredstev sklada za izobraže-
vanje iz prejšnjih let, razpravlja-
jo delavski sveti in delovni ko-
lektivi.

Kakšne bodo odločitve v posa-
meznih kolektivih, zavisi od po-
gojev, v katerdh kolektivi živijo,
od tega, će bodo člani kolektivov
pri odločanju o združevanju sred-
stev videli tuđi seoe kot potroš-
nika kot občana in ne samo kot
proizvajalca. Zavisi skratka od
zrelosti upravljavcev. »Zbor vo-
livcev«, glasilo občine Ljubljana-
Bežigrad je v zadnji številki ob-
javilo članek o združevanju sred-
stev v lanskem letu pod naslo-
vom »Kamnik naj nam bo za
vzgled!« Prav bi bilo, da bi naši
delovni kolektivi tuđi letos poka-
zali, kaj se da storiti z združeni-
mi močmi.

F. S.

Kako borno letos proslavili 1. maj
Proslava 1. maja — mednarod-

nega delavskega praznika — ima
pri nas že staro tradicijo. Sega še
v tista daljna leta, ko je postajal
proletariat, zaradi razvijajočega
se kapitalizma ,vse številnejši in
se je že začel zavestno organizi-
rati v Socialno demokratski stran-
ki, prvi delavski organizaciji pri
nas. Delavci so na skritih mestih
izražali svojo pripadnost napred-
nim političnim silam ali pa je
njihova zborovanja surovo prega-
njal in prepovedoval tedanji re-
žim.

Politične organizacije in Svet
Svobod občine Kamnik si priza-
devajo tuđi s kulturnimi manife-
stacijami prispevati k hotenju in
težn.jj po umetniškem izživljanju
"ašega delovnega človeka. Letos
bo dobila proslava nekoliko dru-
točen videz kot druga leta. Zdru-
*ili borno namreč gostovanje Ko-
t'oškega akadems/u'ga okteta z
fekoliko skrčenim besednim pro-
Sramom. Proslava je bila v pc-
tek, 27. aprila, ob 20. uri v dvo-
rani kina DOM. Na predvečer
Praznika je godba Solidarnosti

i/vedla na Titovom trgu prome-
nadni koncert.

In še nekaj besed o Koroškem
akademskem oktetu.

Obstaja že neka.i let z name-
nom, da tostran meje goji prasta-
ro tradicijo koroške narodne pes-
mi. Svoje umetniško poslanstvo so
začeli z besedami: Pozdravljena,
pesem koroška! Ali so domotožje?
Podjuna in Rož in Zilja, sanjave
dobrave in tihe vaši. Nekje je v
človeku srce. Mati in prve lju-
bezni prevzetje. Ali si spomin na
jaši molčanja? Mrtvih zborov
dih?

Vendar sestavljajo njihov pro-
gram tuđi druge slovanske narod-
ne in umetne pesmi, predvsem
ruske. Z njimi so gostovali tuđi
izven naših meja — v Zapadni
Nemčiji in Avstriji. Njihove kon-
certe sprcmljajo najbolj pohvalne
ocenc tujih in domačih kritikov,
ki mnogokrat začuđeno ugotav-
Ijajo, kako more tako maloštevi-
len zbor doseći tako polno har-
monijo in dinamično skladnost iz-
vajanih pesmi.

T-a.
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NEKAJ ZNACILNOSTI DELITVE DOI1ODKA V »MODELITU«

Potrebno bo še izpopolnjevanje pravilnikov
Občinski zbor proizvajalcev je zadnjie razpravljal med drugim

tuđi o pravilnikih o delitvi čistega dohodka in osobnih dohodkov
v podjetju »Mođelit«. S tem v zvezi so sprcjcli več priporočil, ki
naj bi jih ta delovni kolektiv upoštcval pri nadaljnjem izpopolnjc-
vanju sistema delitve dohodka.

Đ
* ravilnik o delitvi čistega do-

hodka predvideva sicer decentra-
liziran način delitve sredstev za
osebne dohodke po ekonomskih
enotah in na sklade podjetja,
vendar pri sestavljanju pravilnika
v »Modelitu« nišo dovolj razmiš-
ljali o kriterijih, ki naj zagotovijo
ustrezno visino skladov. S pra-
vilnikom so zagotovljena v skla-
dih le tista sredstva, ki so' potreb-
na za plačevanje anuitet. Glede
sredstev, potrebnih za razvoj po-
djetja, pa določa pravilnik, naj
sklepa o tem delavski svet po-
djetja pri razpravi o zaključnem
računu.

Hkrati z izpopolnjevanjem si-
stema delitve čistega dohodka
kaže v »Modelitu« razmisliti tuđi
o sistemu decentraliziranega po-
slovanja in upravljanja. Doseda-
nje ekonomske enote so v bistvu
le nekake obračunske • enote, kar
v določeni meri vpliva tuđi na
počasnejše osamosvajanje posa-
meznih obratov pri delitvi čistega
dohodka.

Pravilnik o delitvi osebnih do-
hodkov sloni delno na kriterijih,
ki jih je dala analitična ocena
delovnih mest. V pretežni meri pa
»0 kriteriji v tem pravilniku po-
gojeni s kolektivno presojo vred-
notenja del in delovnih mest, ki
je bila izvršena v posameznih
ekonomskih enotah.

Delavci v proizvodnih obratih

se nagrajujejo po proizvedeni ko-
ličini izdelkov na osnovi cenika
del, in sicer posamezno. Za de-
lavce v pomožnih obratih in upra-
vi pa oblikujejo dohodke na os-
novi določenega odstotka od skup-
nih osebnih dohodkov v proizvod-
nih obratih. Pravilnik o delitvi
osebnih dohodkov bi vsekakor
moral vsebovati tuđi določena mc-
rila za stimuliranje prihrankov
pri surovinah in kvalitete izdel-
kov.

Posebnost »Modelitovega" pra-
vilnika o delitvi osebnih dohod-
kov pa je starost ni sklad, iz ka-
terega prejemajo starejši in iz-
črpani člani kolektiva posebne
dodatke, ki nišo odvisni od efekta
dela.

Velja omeniti tuđi sklad za na-
grade, ki ga določa pravilnik o
osebnih dohodkov. Vendar pa o
delitvi nagrad posebej sklepa de-
lavski svet na predlog upravnega
odbora. Tuđi o utemeljenosti ta-

koga sklada bi veljalo razmisliti.
Kot precej ostalih kolektivov,

i, idi kolektiv »Modolita« v svojem
pravilniku še veže osebne dohod-
ke v odvisnost od fizičnega obse-
ga proizvodnje, ne pa od finanč-
ne realizacije. Sicer stoji v pra-
vilniku pripomba, da je visina
osebnih dohodko odvisna od fi-
zičnega obsega prozivodnje v mc-
jah dosežene rentabilnosti, vendar
bodo morale razmere na tržišču

najbrž ludi v »Modclitu« kmalu
odločilno vplivati na visino oseb-
nih dohodkov, če kolektiv ne bo
hotel pri ti v zagato.

Take so bile pripombe zbora
proizvajalcev, kl pa jih bo kolek-
tiv »Modelita« prav gotovo upo-
števal, saj mu bodo le v korist.
Da pa si ta kolektiv prizadeva
z.a hitrejši razvoj proizvodnje, je
vsekakor na dlani, saj je v zad-
njih l.etih brez pomembnejših in-
vesticij dvignil prozlvodnjo za 200
odstotkov. Menijo pa, da bi jo
lahko še več, v kolikor bi razpo-
lagali z več obratnim i sredstvi. Na
to pa bo seveda treba misliti pri
delitvi čistega dohodka.

F. S.

Priieditve Tedna mladosti
28. 4. 1962:

Ob 16. uri pohod na Veliko Planino k spomeniku borcev,
organizacijsko ga bosta pripravila aktiva KamniSka Bi-
strica in Kaolin Crna.

4. 5. 1962:
Ob 16. uri na stadionu v Mekinjah tekmovanje v nogo-
metu, organizira ga MA Podjetja Kamnik.

4. 5. 1962:
Ob 20. uri predavanje, spremljano z barvnimi diapor'4ivi
LEPOTE BOHIN.JA IN NJEGOVE OKOLICE v đvo ;s»«i
DOM, pripravilo ga bo PD Kamnik — predavat pa E'j.-m
Mihelič.

6. 5. 1962:
Strelsko tekmovanje med mb'dinskimi aktivi na »trelišču
v Kamniku ob 8.30, organiziral ga bo aktiv ALPREM.

«. 5. 1962:
Ob 8.30 uri tekmovanje v odbojki med mladinskimi aktivi,
organizira SVILANIT na igrišču za tovarno.

6. 5. 1962:
Ob 9. uri tekmovanje s skiro.ji okoli SAMOPOSTREZBIC,
Spretnostna vožnja s kolesi po mestu s startom na Tito-
vem trgu, organizira AMD Kamnik.

13. 5. 1962:
Ob 9. uri tek od spomenika do spomenika, organizira
aktiv TITAN.

11. 5. 1962:
Ob 20. uri srečanje z novinarji MLADINE zabavna qwiz
oddaja v kinodvorani DOM.

18. 5. 1962:
Ob 20. uri Veseli večer v dvorani DOM Kamnik.

19. 5. 1962:
Ob 20. uri POKAŽI, KA.) ZNAŠ v kinodvorani Duplica,
organizira aktiv Stol.

38. 5. 1962:
Ob 8.30 šahovski brzoturnir in finale tekmovanja za po-
aameznike v dvorani DOM, organizira Občinski Šahovski
odbor.

20. 5. 1962:
Ob 8.30 uri tekmovanje v namiznem tenisu med mladin-
ukimi aktivi v Komendi, organizira Mladinski aktiv Ko-
menda.

20. S. 1962:
Ob 9. uri reševanje iz stene, vaje alpinistićnega odseka
PD Kamnik v zapadni stoni Starega gradu.

N A S P O M E N E K

ROPOT STROJ EV
PROBLEM ALI NE?

Kcr se v zadnjem času precej govori o ropotu, ki ga povzročajo
stroji v Tovarni kovanega orodja, (o tem je nedavno pisal tuđi
Ljubljanski dnevnik, ki je obravnaval to vpraSanjc kot turistični
problem Kamnika), smo se z nekaj vpradanji obrnili na direktorja
podjetja Alfonza Boltarja.

% Kakšno osnovo imajo govorice,
da ropot strojev v vašem po-
djetju povzroča čeđalje štcvil-
nejše okvare slušnih organov
zaposlenih delavcev?

Ne trdim, da za nas to vprasa-
nje ni aktualno, kot je aktualno
tuđi v tekstilnih tovarnah, še bolj
pa v tovarnah. kot na primer v
Tr/iću, Slovcnj C,r:\ćcu, Muli itd.,
kjer je ropot veliko većji kot pri
nas. Vendar menim, da tako pc-
reče, kot se v zadnjem času go-
vori, to vprašanje sploh ni. Naj-
bolje dokaže to poda tek, da so ob
spp.cialnem pregledu zaposlenih
delavcev priporočili zamenjati do-
lovno mesto le trem delavcem in
še to pretežno zaradi drugih obo-
lenj. Prav bi bilo slišati tuđi
innonje tistiii delavcev, ki so za-
poskni žc preko 30 let v ood-
j<: t , !U.
9 AH imate morda na voljo po-

datke o jakosti ropota v ko-
vačnici?

Posebna komisija Okrajne in-
snekcijf 7-'i delo je v več obdob-
jih morila jakost ropota pri Ajax
kladivih in ugotovila, da se le-ta
giblje od 82—114 fonov. Gornja
meja jakosti ropota za delo v ob-
ratih je v nokaterih zahodnih dr-
žavah prodpisana z 90 foni. Pri
nas ustreznih prcdpisov še ni-
mamo.
0 Kako pa je z uporabo zašćit-

nih sredstev proti ropotu?
Uporabljamo antifone domače

izdelave, ki pa so slabi in ne šči-
tijo dovolj ušesa. Sedaj se dogo-
varjamo za uvoz antifonov iz
Sviće. Antifoni morajo omogočiti
sporazumevanjc med delavci pri
strojih. Čc te lastonsti nimajo, jih
delavci neradi ali sploh ne upo-
rabi ja jo.
^ Kaj menitc, ali povzročajo

stroji ropot zaradi zastrclosti,
morđa bi jih kazalo nadome-
stiti s stiskalnicami?

Moram roči, da je tako mnenje
zelo nestrokovno. Kvalitetna kla-
diva povsod v svetu še izdelujejo
s kovanjem in nova Ajax kladiva
ne bi povzročila prav nič manjše-
ga ropota. Za kovanje je potreben
udarec in udarec kovine ob kovi-
no povzroča ropot.

Pripomniti pa moram, da pred-

stavlja izdelava kladiv še vedno
30 odstotkov naše celotne proiz-
vodnje, hkrati pa kujemo več kot
polovico strojnih delov.
% V kolikšni meri vpliva hrup

vaših strojev na stanovalce
bližnjih hiš?

Kot so pokazala merjenja, v
hajbližji hiši hrup ne dosega niti
jakosti, ki bi jo pijvzroćil hrup
srednje obremenjene ceste oziro-
ma ulice.
(£ Gotovo imate komisija za hi-

giensko-tehnićno varnost. S
kakšnimi problemi se ukvarja
največ?

Na pobudo te komisije smo do-
segli v podjetju na področju de-
lovne varnosti in higienske za-
ščite precej rezultatov. Naj nnšte-
jem samo nekalere. Uvedli smo
toplo malico, uredili umivalnice
in garderobe, z uvedbo umetnih
brusov smo odpravili pojave sili-
koznih obolenj in podobno. Zlasti
velik uspeh pomeni za nas odpra-
va silikoze, zaradi katere je mo-
ral v prejšnjem obdobju marsiku-
teri brusilec zapustiti podjetje.
To je bil za nas veliko večji pro-
blem kot ropot.
% Ali imate res v nacrtu gradnjo

nove tovarne?
Investicijski program za grad-

njo novih objektov je sicer pri-
pravljen, vendar smo sedaj pred
vpraSanjem, kako zagotoviti po-
trebna sredstva. Nova tovarna
naj bj stala na področju izven
Kamnika, in sicer južno od Za-
pric. F. S.

ZA VECJI IZVOZ
(Nadalje van je z 2. strani)

riškem tržišču. Za izvoz priđe v
poštev predvsem usnje za čevlje,
to so svinjski boksi. Prve količi-
ne tega usnja so odposlanc, ozi-
roma iz tega usnja so že izdelani
tuđi prvi zelo lepj vzorci, ki bi
se v večjih količinah lahko proda-
jali tuđi na domaćem tržišču.

Organi upravljanja se /avedajo
v polni meri svojih dolžnosti, za-
to so' prepričani, da bo izvoz v
letu 1962 rekorden. Na ta način
bo delovni kolektiv izpolnil svoje
dolžnosti in prispeval delež k re-
šitvj gospodarskih težav Jugosla-
vije. S. S,



0 delu Občinskega odbora ZROP
Občinski odbor Združen ja re-

zervnih oficirjev in podoficirjev
(ZROP) vključuje v svoji organi-
zaciji 98 % oficirjev in 62 % pod-
oficirjev iz območja kamniške ob-
čine. Za izobrazbo in strokovni
napredek svojih članov skrbi s
predavanji, praktičnimi vajamj
na terenu, strelskimi tekmami in
razstavami.

Predavanja so bila v preteklem
letu, ražen v polletncm odmoru,
vsak mesec. Več predavanj so po-
jasnjevali tuđi filmi. Udeležba je
bila v splošncm zadovoljiva, ker
moramo upoštevati razsežnost te-
ritorija kamniške občine od Mot-
nika do Komende in zaposlenost
člnnov.

Med prireditvami na terenu je
posebno uspel pohod patrole na
Dan borca »Po poti Kamniškega
bataljona«. Udeležili so se ga čla-
ni ZROP, ZB, šolska mladina in
maldinci predvojaške vzgoje. Pa-
trole, ki so odšle na pohod i/, raz-
nih smeri, so se ustavile pri vseh
partizanskih ploščah, spomenikih
in zasilnih bolnicah, kjer so pre-
živeli borci Kamniškega bataljo-
na pripovedovali mladini o pote-
ku borb. Cilj vseh petih patrol so
bile Lope v Tuhinjski dolini, kjer
je bil nato partizanski miting z
izbranim sporedom.

Orientacijskega pohoda, ki je
bil 15. oktobra v Ljubljani se je
udeležila 3-članska ekipa Benda,
Pibernik in Semeja. Tov. Slavko
Benda je med posamczniki zase-
dcl drugo r-.esto.

Dosedanji dolgolctni predsednik,
rezervni major — Stane Peček

Strelska tekmovanja so zelo
obiskana. Tako se je 14. maja
udeležilo tekmovanja na strelišču
nad 100 članov, najboljša strelca
pa sta bila Mirko Semeja in Franc
Pibernik.

Ekipnega tekmovanja v strelja-
nju z zračno puško, ki je bilo 25.
junija v tovarni UTOK, sta se
udeležili dve ekipi gostov — in
dve domaći ekipi. Zmagal je Pro-
tiavionac iz Ljubljane.

Razstavo partizanskoga orožja
in razstavo v počastitev 20. oblet-
nice JLA je obiskalo vsakokrat po
3000 ljudi.

V počasititev praznika JLA je
bilo 16. decembra ekipno Šahov-
sko tekmovanje pionirjev za po-
kal ZROP, ki si ga je priborila
osnovna šola Kamnik II. Prosla-
va JLA je bila v nabito polni
dvorani Doma z izbranim progra-
mom, za tem pa je bil v mali
dvorani tradicionalni družabni
večer.

Upravni odbor Je imel 14 sej, na
katerih je razpravljal o tekočih
zadevah in organizaciji združenja.
Prizadeval si je, vključiti vse čla-
ne pod geslom: »Kdor rezervni
oficir ali podoficir, ta tuđi član
našega združenja.« Članarino je
poravnala većina članov, prav ta-
ko tuđi naročnino za strokovni
časopis Glas. Brez materi alne
podpore SZDL pa združenje ne bi
moglo razvijati svojega dela. V
splošnem se člani ZROP udej-
stvujejo prav pri vseh telcsno-
vzgojnih in športnih organizaci-
jah, tako pri ljudski tehniki, ci-
vilni zaščiti, gasilcih, strelski zve-
zi, avto-moto društvu itd. Strelski
šport, ki je pri nas zelo razvit,

sloni povsod na društvu ZROP.
Prav tako sloni skoro vse poli-

tično delo prav na ramah članov
ZROP, saj je ni organizacije v
komuni kjer ne bi bilo na vodil-
nih mestih njenih članov. Zal pa
še vedno ugotavljamo, da je agil-
nejše starejše članstvo. Ker pri-
pada organizacija po svojem po-
menu mladi generaciji, in je mla-
dina jedro in cvet udarne sile
vsake armade, je tuđi prav, da je
na vodilnih mestih v občinskem
odboru ZROP čim več mladih
članov. Zato smo na zadnjem obč-
nem zboru izvolilj v odbor več
mladih članov.

Za novega predsednika je bi]
na prvi seji izvoljen tov. Janez

Prezelj, za tajnika pa tov. Miha
Kozole, blagajnik pa je ostal Jo-
že Narad.

Novi upravni odbor je izrekel
iskreno zahvalo in priznanje za
dolgoletno požrtvovalno in nese-
bično delo nekaterim dosedanjim
starejšim članom, ki so zdaj pre-
pustili delo v organizaciji mlajšim
močem. To sta predvsem doseda-
nji predsednik Stane Peček in
tajnik Jože Mrak.

Delo občinskega odbora ZROP
je bilo v prvem desetletju plodno
in zasluženo. Naj bo tako tuđi za
naprej. ZROP je po svojem bistvu
prva vez med ljudskimi množica-
mi in našo slavno armijo, kj stoji
čvrsto na braniku naše socialistić-
ne domovine. Zato noben oficir
in noben podoficir ne srne ostati
izven organizacije.

I. Z.

Mesec poklienega usmerjanja mladine
Napačno bi bilo, če bi v tem

sestavku pisali samo o »mesecu
poklienega usmerjanja«, ker bi
tako izpustili većino dela na tem
področju. »Mesec« sam predstav-
lja le nekak povzetek celotnega
dela, ki se odvija v vsem letu
nekje bolj, nekje manj nacrtno.

Nagel razvoj našega gospodar-
stva in vedno večja razvejanost
poklicev narekuje potrebo po si-
stematičnem poklienem usmerja-
nju v želji pomagati posamezniku
kot tuđi družbi. To pa ni enostav-
no, še manj lahko'. Vemo namreč,
da mnogo mladincev usposablja-
mo za proizvodnjo s priučeva-
njem na delovnih mestih, večje
število z vključitvijo v uk in
]:ončno s stro'kovnimi šolami, ki
i/obrazu jejo pod ruzličnimi poko-
ji in usposabljajo za različne po-
kliče. Posamezniku je težko po-
znati vse potrebe, še težje pa, po-
1rebo po kadrih v bodočc. Končno
pa ne smemo pozabiti, da ROVO-
rirno o mladih ljudeh, kateri do-
stikrat ne morejo vskladiti svoje
želje s potrebami in možnostmi
gospodarstva, ker so pogostokrat
pod vplivom okolice, materialnih
dobrin, trenutno modnih poklicev
in podobno. Take interese oz. že-
lje je zato potrebno vskladiti s
posamezniki samimi kot tuđi z
interesi družbe kot celote. Neor-
ganizirani in nesistematični vpliv
družbe na reševanje takih pro-
b'c-mov lahko kvarno vpliva na
življenje posame/.nikov, na njih
ponašanje na delovnem mestu in
povzroča nepravilnosti, ki jih na-
merno ali spontano zakrivijo po-
samezniki. Nacrtno delo na tem
področju pa daje svoj doprinos
tuđi k odstranjevanju negativnih
posledic družbenega razvoja, ki
se izražajo predvsem v fluktuaciji
delovne sile, nezaposlenosti, pre-
kvalifikaciji delavcev. v nesrečah
in poSkodbah pri delu, zmanjša-
nem delovnem učinku itd.

Zato je cilj poklienega usmerja-
nja, pomagati mladini pri izbiri
pokliča in ji na ta način omogo-
čiti najboljšo prilagojenost v do-
ločenem pokliču. Zn uresničilev
tega cilja pa je potrebno najširše
sodelovanje številnih političnih in
družbenih organizacij. predvsem
Zavoda za zaposlovanje delavcev,
šol in gospodarskih organizacij.

Zavod za zaposlovanje delavcev
opravlja preko referenta in Ko-
misije za poklieno usmerjanje po-
klicno prosvetljevanje, spoznava-
nje mladine z različnimi poklici,
vključcvanjc mladine v uk, nudi
pomoć pri zaposlovanju in prila-
goditvi na delovnem oz. učnem
mestu.

Prav tako pomaga mladini in

staršem tuđi osnovna šola v sode-
lovanju z Zavodom pri izbiri po-
kliča in sole, ki najbolj ustreza
nagnenjem in sposobnostim kan-
didatov.

Izhajajoč iz tega, je Zavod iz-
delal okvirni program pokliene
vzgoje na šolah. Ta okvirni pro-
gram so sole prilagodile svojim
programom in zmožnostim šol in
po njem delajo že vse šollsko le-
to. V okviru svojega programa
prireja Zavod preko Komisije za
poklieno usmerjanje predavanja
po šolah. Takih predavanj je bilo
do sedaj v občini 7, glede na to,
da je eno predavanje večkrat
združilo tuđi dve ali več šol. Pre-
davanja so bila namenjena stršem
in ufcneem. Istočnsno je Zavod
poslal preko šolskih vodstev in
poverjenikov za poklieno usmer-
janje na šolah vsem staršem
učencev, ki končujejo šolsko ob-
veznost, posebno pismo, ki jih že-
li opozoriti na važnost pokliene
odločitve njihovih otrok in jih
obenem vabi na posvet v Zavod.

Zavod bo organizira! tuđi obi-
ske gospodarskih organizacij, ki
jih bodo vodili strokovnjaki, ker
ni njihov namen le zabavni ofo-
fiod delovnih mest in zaviranje
do1 a v proizvodnja, pač pa naj bi
poka-'rilj poleg teorije še praktič-
no delo v nekem pokliču.

Zavod je poleg tega anketira!
tuđi vse učence, ki v letošnjem
letu končvjejo šolsko obveznost,
za kateri poklič bi se odločili. Na
vseh 16 šolah občine Kamnik
konca v letošnjem letu šolsko ob-
veznost 339 učencev, od tega 153
mladincev in 186 mladink. Iz pre-
jetih anket je razvidno, da se je
približno 48 % vseh učencev odlo-
čilo za uk, 52 % za nadaljnje šola-
nje, vendar so v tem odstotku za-
jeti tuđi učenci, ki bodo končali
šolsko obveznost v 7. in 6. razre-
du osemletke in bodo nadaljevali
šolanje v 8. razredu oscmlefke.

Morda ne bi bilo odveč, če bi
ob tem omenili še prosta mesta za
uk. Zavod je namreč anketiral tu-
đi vse gospodarske organizacije in
privatne obrtnike, koliko prostih
učnih mest imajo v letošnjem le-
tu. Anketa je pokazala, da bodo
sprejeli v uk 75 mladincev in 10
mladink. Stanje je precej kritič-
no, posebno, če pomislimo, da je
v občini 9 šol, katere po svojem
učnem programu ne posredujejo
nrencem znanja tujega jezika in
jim je praktično že s 1<em onemo-
eočen vpis v vse srednje sole,
kljub temu, da imajo v drugih
prpdmetil solidno znanje.

Poleg tega konca približno 37 %
mladine šolsko obveznost v 7. in
6. razredu osemletke in nimajo

možnosti, nadaljevati šolanje na
šolah za kvalificirane kadre oz.
poklienih šolah nitj v srednjih šo-
lah. Napačno pa bi bilo prićako-
vati rešitev teh problemov v
srednjih šolah, ker praksa sama
kaže, da so prav srednje sole ti-
šte, ki, spričo svojih kapacitet,
razočarajo največ učencev.

Morda bi se vsaj delno resilo
vprašanje mladine s priučeva-
njem na delovnem mestu in z or-
ganiziranjem raznih tečajev pri
gospodarskih organziacijah. Pri
tem pa naletimo zopet na pro-
blem planiranja potreb po kadrih
v vseh vrst gospodarskih organi-
zacijah za nekaj let naprej. Ve-
liko besed in govorjenja je o
strojnem parku, o ra'širitvj obra-
tov, premalo pa pri tem mislijo
na kadre, ki jih bodo, glede na
povećane kapacitete, rabili.

Nujnost narekuje. da v »mese-
cu poklienega usmerjanja« vri
predstavniki kadrovsko socialnih
služb v podjetjih vsaj pristopijo
k izdelavi takšnih načrtov. Samo
ti bodo odpravili nenačrtnost in
pripomogli k temu ,da bodo pri-
/adevanja Zavoda in šol res plod-
na, zavedati se moramo namreč,
da je delo na področju poklienega
usmerjanja v piavem pomenu iz-
obraževalno pa tuđi vzgojno. Po-
klič pomeni za vsakega človeka
srečno ali nesrečno bodočnost,
kajti resnično srečpn je lahko sa-
mo tišti človek, kj ljudi svoj po-
klič in v katerem dela z uspe-
hom. To pa je tuđi končni cilj
poklienega usmerjanja in humani
cilj naše socialistične družbe.

P. K.

NAGRADE ZA ...

Tursitično društvo Kamnik vabi
tuđi letošnje leto hišne svete ter
prebivale«1 Kamnika in okolice, da
okrase okna s cvetjem, urede in
očistijo pročelja hiš in posvetijo
čim vei pažnje negi vrtov. Pose-
bej vabimo naš« mladino, da so-
deluje pri tej akciji in zlasti va-
ruje javne nasade ter parke. Tr-
Kovskc organizacije naj poskrbe
za kar najlepši /vinariji in notra-
nji izgled trgovskih poslovalnic
in lepšo ter smotrnejšo ureditev
svojih izložb. Naj bi bilo v naših
izložbenih oknih več proizvodov
naše domaje kamniške industri-
je!

Turlstično društvo bo po svoji
komisiji ocenilo uspehe olepševal-
ne akcije ter bo najprizadevnej-
šim podelilo nagrade in posebna
pismena priznanja.
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D l J A K I , oštri opazovalci...
KAJ SO NAM POVEĐALI Dl JAKI V SVOJI NALOGI »KAJ BI
POKAZAL TURISTU V KAMNIKU?«

Turistično društvo Kam ni k je razpisalo na gimnaziji naloge z
naslovom »Kaj bi pokaza! turistu v Kamniku?«. In kaj se pokazale
te naloge? Mnogo, morila več. kot bi pričakovali. Iz njih je raz-
vidno, da so prav dijaki tišti, ki najbolj poznajo Kamnik, njegovo
kulturno-zgodovinsko ozadje, prav tako pa tuđi scdanjost. Ko člo-
vek prebira te naloge, se nchote vpraša, od kod vedno vse to? Ver-
jetno iz sole, od profesorjev. Saj domžalski dijaki ne vedo nič man.j
o tem mestu kot domaćini. Toda poglejmo si raje nekaj znaćilnih
odgovorov.

# KAM BI SVETOVALI
TURISTU?

Ta na Stari grad, oni takoj v
Kamniško Bistrico, drugi zopet v
Volčji potok . . . Vsi pa so si edi-
ni v tem, da bi želeli turistu vse
povedati, vse pokazati, radi bi
storili vse, da bi turist odšel iz
našega mesta zadovoljen in da bi
se še velikokrat vrnil.

Najbolj navdušena nad lepota-
mi Kamnika pa je gotovo prvo-
šolka, ki bi gostu, ki bi jo vpra-
šal za svet, povedala tole: »Pojdi-
te na severno ali južno stran,
vzhodno ali zahodno, prav vseeno
je. Povsod boste našli nekaj lepe-
ga, nekaj, kar vam bo všeč, kar
vas bo navdalo z zadovoljstvom.«
Kako bi bil gost zadovoljen s ta-
ko razlago, sicer ne vemo, a v tem
odgovoru se gotovo skriva košček
resnice, ki pa ni poznana niti vsa-
kemu Kamničanu.

# DEJSTVA, O KATERIH PA
ZGODOVINA MOLCl

Tuđi ta so v nalogah, vendar
vam jih bom naštela le nekaj.
Neke ugotovitve so takšne, da bi
bili Kamničani kar ponosni na-
nje, če bi držale, druge pa . . .

Pokojni Sadnikar bi bil lahko
vesel, če bi hranil v svojem mu-
zeju tuđi edino sliko Napoleonove
matere, ki je zelo dragocena in
staro Napoleonovo blagajno iz na-
ših krajev. kar mu je prisodila
neka dijakinja. Druga pa je s po-
nsom napisala: »V Podgorju so
na Ogrinčevj hiš( pred kratkim
odkrili spomenik. Po mestu stoji
še nešteto spomenikov, ki so pred-
vsem iz NOB.« Zdi se mi, da ko-
mentarji lahko izostanejo. »V
cerkvici sv. Primoža SO' ohranjene
freske in mumije, v Nevljah pa so
izkopali mamuta.* Ce je bil ma-
mut živ, je ta dijak pozabil na-
pisati. Pa še tele »zgodovinske«:
Stari grad je bil porušen sele leta
1921, Mali grad je enonadstropna
hiša. In še ena »sodobna«: v Kam-
niku gradijo bloke in javne niše,
kot je samopostrežba. Ce to drži,
presodite, dragi bralci, sami.

# UPRAVICENE GRAJE!
Med nalogami sem zasledila

tuđi nekaj graj. Ene od njih so
upravičene, dočim za druge tega
ne bi mogli trditi.

Pa si oglejmo najprej tište, za
katere bi lahko vsak Kamničan
rekel, da so neumestne.

»Ko smo si ogledali graščino na
Križu, kar nismo mogli zatreti
nasmeha, saj je na tako lepem
prostoru z urbanističnega in turi-
stičnega gledišća zrasla prava
kurja farma, ki ni v okras turi-
stičnemu in industrijskemu Kam-
niku. Se marsikaj lepega in smeš-
nega smo videli. . . « Tuđi jaz sem
prebrala v teh nalogah mnogo le-
pega in marsikaj smešnega, ven-
dar takih in podobnih trditev ni-
sem zasledila. Rada bi, da bi mi
povedala dijakinja, čemu je v
Kamniku velika vrtnarija? Za
okras? Samo za rože? Oglejmo si
še del drugošolčeve naloge: »Kam-
nik ima mnogo zgodovinskih zna-
menitosti, ki pa žal nišo ohra-

njene najbolje. Pri tem mislim
predvsem na Mali in Stari grad.
Veliko pripovedk se je ohranilo
o teh dveh kulturnih spomenikih,
a ker sta v takem stanju, ne bi
upal svetovati turistu, naj ju ob-
išče, ker si ju je verjetno lepše
predstavljat. »Ne vem, kaj naj si
mislim ob tej trditvi, predvsem
to, da ta dijak še nikoli ni obiskal
obeh gradov.

Nekateri se še vedno pritožuje-
jo nad kamni.škim vlakom, drugi
pa trdi, da je v Sadnikarjevem
muzeju veliko šare, ki nima nika-
kršnega umetniškega pomena.

Veliko, veliko več pa je pri-
pomb, ki so upravičene in so nam
zato dobrodošle. Dijaki so veseli,
da gradimo novo bencinsko čr-
palko', ker prićakujejo odslej lepo
urejen prostor pred kavarno, ki
ne bo kvaril mestnega videza.
Tuđi na kabine na kamniškem
kopališču nišo pozabili, saj pra-
vi jo, da SO' preluknjane kot »rib-
niško rešeto«. Res bi bil skrajni
čas, da zgradimo nove, saj je
škoda, da mnogi turisti z nezado-
voljstvom zapuščajo kamniško
kopališče.

Pa dajmo druge samo našteti:
Zakaj ni koškov za odpadke?
Kdaj bodo popravili cesto od
Duplice do Arboretuma? Hotel bi
bilo treba /graditi čimprej. Park

ob železniški poslaji naj bi bil
urejen vse leto in ne samo spo-
mladi. Asfaltirati cesto ob kopa-
lišču. Urediti prostor okoli novih
blokov itd., itd.

e VODICI -
GLAVNA POMANJKLJIVOST

Drugošolka je napisala: »Ko je
vstopil v turistični urad, je dobil
zaželene podatke ter se odločil,
da poprosi uradnika za vodiča po
mestu.

Brž ko je vodič prispel, sta se
seznanila in vprašal ga je, o čem
naj razpravljata . . . « To je edina
dijakinja, ki tako idealistično
gleda na vprašanje vr>dičev v
Kamniku. Vsi drugi pa trdijo, da
jih sploh ni, istočasno pa so mno-
gi od njih pripravljeni pomagati.
Turističnemu društvu se nudi le-
pa priložnost, da si oskrbi vodiče
prav iz vrst gimnazijcev. Med
počitnicami bi prav lahko poma-
gali marsikateremu, ne samo do-
maćemu, pač pa tuđi tujemu go-
stu. Pomisliti moramo na to, da
se dijaki uče kar iri jezike: an-
gleŠčine, nemšćinc in francoščine.
Morda ne bi bilo napak, če bi Tu-
ristično društvo Kamnik nekoli-
ko razmislilo o tem.

In še en predlog četrtošolca:
»V Kamniku manjka camping
prostor. Pri njegovi izgraditvi bi
lahko sodelovale razne organiza-
cije, posebno še mladina, ki bi
lahko organizirala mladinsko de-
lovno brigado.

T. M.

TD Kamnik je izdalo nove razglednice. Na naši: pogled s Starcga gradu. V ozadju je Triglav

Turistične novosti
Na vsakoletnem poučnem poto-

vanju so se ustavili uslužbenci
potovalnih agencij FLRJ in novi-
nar.ji 7. aprila tuđi v Kamniku.
Zastopniki turistićnega društva
so jih opozorili na turistične zari i-
mivosti Kamnika in okolice. Prod-
stavniki agencij, posebno tišti iz
naših ravninskih predelov, so se
živo zanimali za možnosti letova-
nja na našem področju. Zal, pa
smo jim morali povedati, kako je
z nasimi nastanitvenimi zmoglji-
vostmi. Nišo se mogli načuditi, da
nima Kamnik, ki je kot nalašć

ustvarjen za razvoj turizma, niti
hotela.

* * *
Dne 1. aprila je bil v Ljubljani

2. obćni zbor ljubljanske Turistič-
ne zveze, katerega so se udeležili
tuđi delegati TD Kamnik. Na
občnem zboru so poudarili, da je
glavni cilj Zveze, pridobiti za
razvoj turizma, ki .je družbeno
potrebna in prevažna gospodarska
panoga, vse odgovorne predstav-
nike v komuni. Turizcm naj bi se
razvi jal z ostalimi gospodarskimi
dejavnostmi. Turizcm more pri-

nesti komuni na razmeroma lahek
način znatne ekonomske koristi,
pa tuđi koristi na zdravstvenem,
kulturnem, vzgojnem in politič-
nem podroćju.

* * *
Na 7. rednem obćncm zboru

Turistićnc zveze Slovenije 15.
aprila je predsjednik tov. dr. Da-
nilo Dougan poudarli, da so za
turizem odgovorne komune, nalo-
ge turističnih društev pa so, opo-
zarjati organe ljudske oblasti na
ugotovljcne napake in pomanjk-
ljivosti in predlagati ukrepc za
njihovo odstranitev. Turistićna
društva morajo biti v stalnem sti-
ku s komuno ter morajo sodelo-
vati po svojih predstavnikih v
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organih občinc in biti nenehen
pobudnik iilc.j za razvoj turizma.
Vscm nalogam bodo turistične or-
ganizacije kos, ako bodo urejeni,
vsaj v pomcmhncjših turističnih
krajih, turistični uradi. Ti naj bi
skrbeli za turistično propagando,
dajali naj bi informacije, organi-
zirali razne oblike razvedrila za
turiste, prirejali izlete, skrbeli za
vodnišk« službo, za men jalno služ-
bo, proda jal i naj bi razglednice,
spominke in podobno, Turistična
zveza Slovenije bo morala reor-
ganizirati svoje delovanje ter prc-
nesti vse operativne naloge na
turistična društva, sama pa bi
skrbela za. turistično politiko.
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Nagradna križanka
Vodoravno: 1. praznik delovnih

ljudi, 7. glavno mesto naše re-
publike, 14. kozaškj poveljnik, 15.
ena izmed rečic v naši občini, 1(1
vrsta vina, 17. predlog, 18. karta
pri taroku, 19. nem. predlog, 20.
mrak, 22. žensko ime (ruska ba-
lerina Pavlova), 23. začetnici slo-
venskega zborovskega skladatelja
(Davorin), 24. kupčija z denar-

lekstilni industriji (lesk blaga),
65 pritrdilnica.

Navpično: 1. vsakoletna prire-
di tev za 1. maj, 2. gora v Srbiji,
3. pokosi vzdevek pri nizozemskih
priimkih, 4. posnemalec, 5. pro-
stor v cirkusu, 6. prebivalec Ana-
ma, 7. operni skladatelj »IJOVCI
biserov«, 8. ime črke, 9. lopatica
pri plugu, 10. vnetje zobne kore-

jem in menicami, 25. osebni za-
imek, 27. otok v Jadranskem mor-
ju, 29. pogorje na Ceškem, 31. za-
puščina, darilo, 33. organ vida, 35.
naslov, 86. okraj (hrv.), 37. ame-
riška l'ilmska igralka »Kralj in
jaz« (Deborah), 38. grška črka, 39.
upornost (množ.), 41. predmet za
sekanje drv, 42. trenje, 45. naša
strupena kaca, 47. znak za srebro,
48. orient, debelo blago, 49. naj-
svetlejša zvezda Oriona, 50. nula,
52. začetnici imena in priimka
našega kartografa iz Komende,
53. Bellinijeva opera, 54. začetnici
največjega slovenskega pisatelja,
55. isto kot 21. navpično, 57. vrsta
vrbe, 58. umetnost (it.), 59. bisaga,
60. spis, 63. tišina, 64. postopek v

nine (domači izraz), 11. tekmova-
nje, 12. srbsko moško ime, 13. če-
ška opera (Smetana), 15. znak za
bizmut, 21. slovničnj čas, ki ga
ima le srbohrvaščina, 26. okrajša-
va za eventuelno, 28. vrsta zem-
lje, 30. prcvzvišcnost, 32. oblo, za-
okroženo (prislov), 33. dva samo-
glasnika, 34. planinska postojnnka
pod Triglavom, 39. podložnica, 40.
židovsko žensko ime, 43. ledvice,
44. tiskarska mrežica, 45. moško
ime (pok. učit. Finka), 46. glavno
mesto sosednje države, 51. na-
plačilo, 56. žensko ime, 57. samo-
glasniki, 60. nada. 61. ljudska re-
publika, 62. ploskovna mera.

ZREB JE IZBRAL . . .
1. nagrado pre.jme: Marinka Skor-

janc, Kamnik, Tunjiška c. 9,
2. nagrado prejme: Kristina Klan-

čar, podjetje Kamnik, Kamnik,
3. nagrado prejme: Fani Toman,

uslužbenka Podjetja Kaitinik.
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PRAVILNE RESITVE
IZ PREJSNJE ŠTEVILKE

Vodoravno:
1. kataster, 8. šta, 12. anemija,

12. palma, 15. ...Mamula, 16.
marmor, 17. alo, 18. prag, 20. ara,
21. io, 23. Evelina, 25. nav., 26.
ščetina, 28. salo, 29. kes, 30. Tav-
čar, 24. his, 35. Ate, 36. okarina,
38. si., 39. boj, 40. Soči, 41. moto,
43. ivi, 44. TS, 45. čudak, 47. SS,
49. tae, 51. ad, 52. Titan, 55. PK,
56. Celje, 58. RR, 59. vata, 61. uho,
62. II (ii), 63. Opatija, f>5. ura, 67.
Ca, 68. Josip Murn, 70. Ankaran,
71. Aare.

Navpično:
1. Kamniška Bistrica, 2. Ana, 3.

tema, 4. amulet, 5. silovitost, 6.
tja, 7. ea, 8. špaga, 9. tar, 10. al-
manah, 11. naravoslovje, 14. mo-
ralist, 16. Man, 18. plavac, 19. ri,
22. očetov, 24. enakost, 27. esejist,
31. čriček, 32. A. I., 33. rn., 37.
Amadeo, 42. okel, 46. Dachau, 48.
Savoja, 50. Apatin, 53. Irian, 54.
napor, 57. jer, 60. tasa, 61. ujma,
64. I. P., 65. Una. 66. Ate. 69. Rn.

UMRI. JE GLAVAR STEVILNE
DRUŽINE

Tako dolgo vrsto sorodnikov
redko kdaj vidimo na pogrebu,
kot je bila v Zgornjem Tuhinju,
ko so pokopali 90-letnega Petra
Jegliča iz Cešnjic.

Rojen je bil v Zgornjem Tuhi-
nju in je želei biti tuđi tam po-
kopan. Brez dvoma je bil 8 l a v a r

naibolj številne družine v občini.
Od 11 otrok jih živi še 6 — naj-
mlajši je postal žrtcv nacistične
podiv.janosti v Dachauu — zatem
pa 45 vnukov in 48 pravnukov.
Enemu vnuku, petnajstemu otro-
ku sina Jožeta, je botroval pred-
sednik Republike. Pcter Jeglič je
bil najstarejši gasilec zgornjega
dela Tuhinjske doline, zato so ga
na zadnji poti nosili člani gasil-
skega društva, spremila pa ga je
velika množina prebivnistvn.

ŽALOSTNA OBLETNICA
V Koštanju pod Menino so se

na petek, 13. aprila, prebivalci
spominjali žalostnega dogođka
pred 20 leti. V vas so vdrli obo-
roženi krvoloki nemških okupa-
torskih edinic iz Kamnika in po-
brali iz hiš prebivalstvo, ki so ga
zatekli doma. Odgnali so jih oto-
vorjene s culami, v katerih so
smeli nositi najpotrebnejše perilo
Na cesti so jih natovorili na ka-
mione in jih odpeljali v Nemčijo
v taborišče Forth pri Nurnbergu.
V tem prvem nasilnem izgnan-
stvu v Nemčijo je bilo 5 moških,
(! žensk in 25 otrok. Izselili so
jih zaradi sodelovanja s partizani.

Loto preje so izselili mnogo lju-
di v Srbijo, vaščanj iz Koštanja
pa so bili prvi deportiranci v
Nemčijo. Istočasno so selili tuđi
zavedne Slovence iz Koroškega.

# PRIZNAM IZPITI?
Kamniški maturantje tuđi letos

obiskujejo tečaje iz motoroznan-
stva in cestnoprometnih predpi-
sov. Obvezen pouk teh dveh pred-
metov so na gimnaziji uvedli že
pred leti. Vendar dijaki še vedno
lahko poslušajo predavanje le iz
teoretičnega dela, iz katerega tuđi
ob koncu opravljajo izpite; prak-
tično delo pa jim ni omogočeno,
ker gimnazija nima toliko lastnih
sredstev, da bi si kupila lasten
avtomobil.

Vodstvo kamnišKe gimnazije je
letos zaprosilo, da bi dijakom po
opravljenih izpitih priznali izpite
za mopede. To bi vsekakor zelo
vplivalo na dijake, ki bi z večjim
zanimanjem sledili predavanjem,
ki pa bodo letos v kratkem že
zaključena. Predava ing. Kerš-
manc.

vnmmčun
UHimilOIIH

KRONIKA

ROJENI
Poljanšek Angela, kmečka delav-
ka oba iz Okroga.

Drolc Jana, Mali Hrib 3, Osol-
nik Jože, Sovinja peč 6, Rak
Jože, Poreber 13, Zletnar Marta,
Bistričica 29 in Zagar Bojan,
Kamnik.

UMRLI

P O R O C K N I

Kuhar Alojz, kmečki delavec iz
Zakala in Prelesnik Marija, de-
lavka iz Okroga; Lah Alojz, de-
lavcc iz Tunjic in Spenko Marija,
delavka iz Most, Lavrić Jože, us-
lužbenec iz Kamnika in Indihar
Nikolaja, zobotehnica iz Tržiča;
Matjari Jože, geometer iz Vira in
Kemperl Vera uslužbenka iz Sta-
hovice, Mlakar Janez, delavec in
Jagodic Angela, kmečka delavka,
oba iz Laniš; Riter Jakob, de-
lavec in Biichler Šonja, delavka
oba iz Me'kinj; Slevec Alojz, de-
lavee \z Crne in Kuha) Ana.
kmečka delavka iz Klemenčevega;
Veršnik Viktor uslužbenec in Ho-
mar Ana, delavka iz Kamnika,
Zajc Anton, kmečki delavec in

Berlec Terezija, preužitkarica
stara 82 let ,z Vasenega, Bergus
Marija, preužitkarica stara 88
let iz Nasovč, Burja Ivana, go-
spodinja, stara 71 let iz Nevelj,
Drolc Marija, gospodinja, stara 80
let iz Srednje vaši, Dolenc Ignac
preužitkar, star 84 let iz Smarce,
Hrastovec Marija, preužitkarica,
stara 79 let iz Spitališča, Jeglič
Peter, preužitkar, star 90 let iz
Cešnjic, Koritnik Ivana, kmetica,
stara 66 let iz Klanca, Kosir Ja-
nez, rudar, star 51 let iz Kriv-
čevega, Koželj Franc, preužitkar,
star 86 let iz Tunjic, Novak Ana,
osebna upokojenka, stara 75 let
iz Kamnika, Pavljč Anton pre-
užitkar, star 92 let iz Podgorja,
Plevel Jernej, osebni upokojenec,
star 72 let iz Olševka, Repanšek
Jožefa, preužitkarica, stara 87 let
iz Zavrha, Sušnik Anton, osebni
upokojenec, star 83 let iz Križa,
Sušnik Franc, preužitkar, star 79
let iz Godiča in Zobavnik Janez,
delavec, star 27 let iz Župan jih
njiv.

SPORED FILMOV KAMNlSKIH
KINEMATOGRAFOV V MAJU

K I N O »DOM«
Od 1. do 3. italijanski film »SIN
RDECEGA GUSARJA«, 5. do 7.
jugoslovanski film »DVOJE«, 8.
do 10 ruski barvni film »SOFER
ZARADI POTREBE«, 12. do 14.
nemški barvni film »ESNAPUR-
SKI TIGER«, 15. do 17. švedski
film »NASMEH POLETNE NO-
Cl«, 19. do 21. nemški barvni VV
film »INDIJSKI NAGROBNI SPO-
MENIK«, 22. do 24. jugoslovanski
film »VELIKA TURNEJA«, 26.
do 28. italijanski barvni CS film
»POLETNE ZGODBE«, 29. do 31.
franeoski VV film »NOC«.

KINO DUPLICA
Od 2. do 3. maja amerjški film
»KO JE KRALJEVALA KOME-
DTTA". 5, do, 6. amrris.ki birani

CS film »OKLAHOMA«, 9. do 10
švedski film »POUK V LJUBEZ-
NI«, 12. do 13. maja franc. barvni
CS film »AVANTURE TILLA
UELLENSPIEGELA«, 16 do 17.
poljski film »SKILASTA SRE-
CA«, 19. do 20. franeoski film
»RESNICA«, 23. do 24. maja fran-
eoski film »DO ZADNJEGA DI-
HA«, 26. do 27. franeosko-madžar-
ski film »LEPOTICA IN CIGAN«,
30 do 31. maja ameriški barvni
CS film »BRATJE KARAMAZO-
VI«.

K I N O K O M E N Đ A
Od 5. do 6. maja jugoslovanski
CS film »VOJNA«, 12. do 13.
ameriški barvni film »BENNY
GOODMAN«, 19. do 20. maja
ameriški barvni film »NEZNA-
NEC JE PRISEL«, 26. do 27. ame-
riški barvni film »NALOGA MA-
JOR TA T,F.XA«.
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Kaj borno gledali...POŽRTVOVALNA ERJAVČEVA
ZBRALA NAD 200 NOVIH CLA-
NOV TURISTlCNEGA DRUŠTVA

Požrtvovalna Heda Erjavškova
iz Zg. Stranj je zbrala v Stranjah,
Stahovici, Godiču in Crni za tu-
ristično društvo Kamnik preko
200 novih članov. ftlnenja smo, da
bi kazalo ustanoviti za to pođ-
ročje lastno turistično društvo. To
bo nujno potrebno takrat. ko bo
stekla žičnica.

Med prvimi bo na sporcdu film
domaće proizvodnje — DVOJE.
Znano je, da so na Poljskem fe-
stivalu trdili, da je to najnera-
zumljivejši film. Kljub temu pa
je vreden ogleda že zato, ker nam
predstavlja zanimivo temo, ka-
kršne še nismo srečali v naših

filmih. Morda še to: glavni vlogi
igrata Mi ha Balon in Beba Lon-
čar. Naneslo je, da bodo v kinu
DOM v istem mesecu predvajali
tuđi odličen francoski film NOC.
Ce bi primcrjali ta in prejšnji
film, bi ugotovili podobnosti. Jas-
no pa je, da je slednji veliko bolj-
ši in tuđi gledalca mnogo bolj
prepriča. Jeanne Moreau je ust-
vari la odlično vlogo in s tem po-
novno dokazala, da je res igral-
ka, kak.šne se spominjajo iz filma
Ljubimca.

Gledalci si bodo lahko ogledali
tuđi uspelo rusko komedijo ŠO-
FER PO POTREBI in slabšo ju-
goslovansko komedijo VELIKA
TURNEJA. Marsikoga bo razve-
selilo dejstvo, da priđe kmalu v
naš kinematograf znani ncmški
film ESNAPURSKI TIGER in
njegovo nadaljevanje INDIJSKI
NAGROBNI SPOMENIK. O njem
smo že slišali govoriti, vendar film
nima določenih umetniških vred-
nosti in bo razočaral prcdvscm
/^ahtevnejšega gledalca. Slikovite
pokrajine in izvrstnj plesi Debre
Paget sta glavni kakovosti tega
težko pričakovanega filma. Na
koncu pa še opozorilo za ljubitelje
švedskega filma: oglejte si NA-
SMEH POLETNE NOCl in ne bo
vam žal, saj sodi ta film med
redke umetnine sedme umetnosti.

T. M.

SPORTNI KOLEDAR V MAJU
6. maja: Odbojka — Kamnik:

Žirovnica — II. slovenska liga,
Nogomet — Sava, Tacen: Kam-

nik — člani in mladinci, podvez-
na liga,

Judo — Olimp, Celje: Kamnik
— II. slovenska liga.
13. maja: Odbojka — Kamnik:

Triglav, Kranj — ženske, I. slo-
venska liga Črnuče: Kamnik, II.
slovenska liga,

Nogomet — Kamnik: Svoboda,
Kisovcc — člani in mladinci, pod-
zvezna liga,

Judo — Kamnik: Triglav, Kranj,
prijateljski dvoboj,

Košarka — Trnovo: Kamnik,
Okrajna A liga.
20. maja: Odbojka — Kamnik:
Kočevje — člani II. slovenske li-
ge,

Novo mtsto: Kamnik — ženske.
I. slovenska liga,

Nogomet — Litija: Kamnik pod-
zvezna liga.

Judo — Kamnik: Žiri — II. slo-
venska liga.
27. maja: Odbojka — Jesenice:
Kamnik — ženske, I. slovenska li-
ga, Jesenice: Kamnik — člani, II.
slovenska liga.

Vse tekme se bodo odigrale na
igriščih najprej naštetih naslovov.

KRATKE IZ SPORTA
# Nogometaši NK Kamnik so

v preteklem mesecu s svojimi na-
sprotniki v podzvezni ligi dosegli
naslednje rezultate: s Proletarcem
0 : 0, z Rudarjem iz Hrastnika
in Kočevjem dobili 5 : 1 , oziroma
3 : 0 ter izgubili z Mengšem 2 : 1
in s Hrastnikom z istim rezulta-
tom. Izid zadnje tekme še ni po-
trjen, ker so se Kamnićani pri-
ložili, češ da so Hrastničani do-
segli en gol z ro'ko.

% V prijateljskom srečanju so
15. aprila mladi odbojkarji OK
Kamnik vrsto Partizana Jarše s
3 : 1.

9 Na rednem občnem zboru
odbojkarskega kluba pri SSD
Kamnik so ugotovili, da lanska
sezona za klub ni bila najbolj
uspešna. Za novega načelnika je
bil izvoljen Janez Stele. Sestav
novega odbora daje mnogo upa-
nja, da se bo delo odvijalo nacrt-
no in ne tako kot v preteklem
letu, ko so se nekateri odborniki
sicer z velikim elanom vrgli na
delo, potem pa ob prvih težkočah
obupali in vrgli puško v koruzo.

# Tako pri judoistih, kakor tu-
đi pri odbojkarjih so sredi aprila
začeli z novimi tečaji za začetni-

ke. Mladince bosta oba kluba
sprcjemala še v maju.

$} V drugem kolu II. republiške
judo lige so se Kamničani 22. ap-
rila borili doma /. »Dravo« iz
Ptuja neodlučeno 12 : 12. Za
Kamnik je to zelo Casten izid, saj
sta jim v težki kategoriji manjka-
la oba borca, ki sta bila službeno
zadržana, Vindžnurer, Rebernik in
Drašček so proti Ptujčanom po-
spravili vse možne toćKc, vsak
po dve zmagi.

NEGA BOLNIKA NA DOMU
V februarju smo pripravili v

Mostah pri Komendi tečaj »Nega
bolnika na domu«. To pa ne bi
bilo nič posebnega, saj je krajev-
na organizacija RKS s krajevno
organizacijo SZDL Moste prire-
dila že več takih in podobnih te-
čajev, ki so jih pridno obiskovale
in uspe.šno opravile žene in dekle-
ta. Vpliv tečaj ev se že lepo kaže
v marsikateri hiši in gospodinj-
stvu.

Tečaj, o katerem bom sprego-
voril, pa je vzbudil posebno zani-
manje, ker so ga obiskovali samo
možje in fantje.

V Soli Moste so dobili lepo,
svetio učilnico, ki so jo v času te-
čaja spremenili v preprosto bolni-
ško sobo. Vsak dan je iz Kamni-
ka prihajala voditeljica tečaja
medicinska sestra tov. Marija
Pučko. Tečajniki so z zanimanjem
poslušali njena izvrstna predava-
nja ter si snov, ki jim bo dobro
služila pri vsakdanjem življenju,
prav pridno zapisovali. Tečaj pa
ni obsegal samo puste teorije, vse
na novo pridobljeno znanje so
uporabi li tuđi praktično. Učili so
se negovati, dvigati in hraniti
bolnika. V belih predpasnikih so
so se pridno sukali okoli elcktriC-
nega kuhalnika in pripravljali
jedi za okrevajočega bolnika. Spo-
znali so tuđi važna poglavja o bo-
leznih, kaj pripravimo za obisk
zdravnika na domu, v domači le-
karni in kako jo uredimo. Prav
tako so se učili pravilno sestaviti
in pripraviti hrano kot osnovo za
zdravje.

Največja vrednost tega tečaja
pa je prav gotovo v tem, ker so
možje spoznali, da je tuđi njihova
dolžnost, skrbeti za bolnika v dru-
žini, da delo v hiši ni sarno žen-
sko delo. Popolnoma jasno je, da
moški, ki se spozna na nego bol-
nika mnogo lažje opravlja to de-
lo, zlasti pri težkem bolniku, ka-
kor pa žena.

Res je bil tečaj »Nega bolnika
na domu« za moške prvi v Slove-
niji in upamo, da ne bo edini.
Naj bo to le prvi korak in naj
borno Moščani v tem drugim za
zgled in pobudo. M. Z.

Glasilo »KAMNISKI OBCAN« —
Izdaja oMinski odbor SZDL Kam-
nik. — Urejuje uredniški odbor
Kamnik, Titov trg št. 1. — Odgo-
vorni urednik Vinko Gobec, glav-
ni urednik Tanja Mavrič. — Iz-
haja enkrat mesečno. — Tiska

VPRASANJA OBCANOV
Zanima me, kdaj homo Kamni-

čani dobili obrat družebne pre-
hrane, kjcr borno lahko kosili in
večer jal i. Gostiščc Planinka ne
zmore vsch naročil, restavracija v
samopostrežni trgovini, kjcr se
dobe enolončnice, pa je prav pre-
ko pol dne za p rta. G. S.

Slišal sem, da je KZ Kamnik
zgrađila nekakšno barako oz. lc-
seno /.gradbo. Zanima me, čemu
bo služila. H. H.

URBANISTICNI NACRT
ObLO Kamnik že več let pri-

pravlja osnove za izdelavo urba-
nističnega nacrta širšega mestnega
območja. M.c:d te sodijo ludi geo-
detske meritve, kl jih opravljajo
že nekaj let v poletnih mesecih
in bodo predvidoma zaključene
letos.

Vzporedno pa pripravljajo nacrt
cestnega omrežja in zazidalnih
površin ožjega gradbenega okoli-
ša.

Za izdelavo urbanistlčnega na-
crta so sklenili pogodbo s pod-
jetjem »Slovenija-projtikt« v Ljub-
ljani.

Osnove bodo razgrnjene obča-
nom predvidoma koncem maja
tega leta.

D. C.
MESECNE VOZOVNICE

Podjetje Ljubljana - Transport
nam je poslalo odgovor na vpra-
šanje, zakaj študentje ne morejo
kupiti mesečnih vozovnic. Podjet-
je Ljubljana-Transport izdaja
dvoje mesečnih vozovnic in sicer:

1. VOZOVNICE BREZ
POPUSTA

2. VOZOVNICE S POPUSTOM
Mesečno vozovnico brez popu-

sta lahko nabavi vsak državljan.
Pri nakupu mesečne vozovnice
mora določiti število voženj in
smer vožnje.

Mesečno vozovnico s popustom
dobi student (dijak), če prinese
od svoje sole potrdilo, da obisku-
je pouk (od — do). To potrdilo
mora občina, v kateri stanuje, po-
trditi na hrbtni strani in označiti
kolikšen odstotek cene mora stu-
dent plaćati sam, koliko pa bo
prispeval ObLO.

Drugih mesečnih kart Ljublja-
na-transport nima. V Ljubljani in
okolici lahko kupi dijak (student)
dijaško vozovnico, s tem da daje
njegova občina regres podjetju
Ljubljana-Transport. Te vozovnice
veljajo za vožnjo z mestnimi tro-
lpibusi. Z. I.

Nega bolnika na domu
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Vsem delovnim Ijudem čestitajo za 1. maj
OBClNSKI LJUDSKI ODBOR
OBClNSKI ODBOR SZDL
OBClNSKI KOMITE ZKS
OBClNSKI KOMITE LMS
OBClNSKI SINDIKALNI SVET

t e r p o d j e t j a :

»Kamnik«
»Stol«
»Titan«
»Usnje«
»Svilanit«
»Svit«
Kovano orodje
»Modelit«
»Kaolin« Crna
»Sloga« Moste

Lončarska zadruga
»Kalcit« Stahovica
»Zičnica«
»Kozorog«
KZ Kamnik
»Menina«
»Graditelj«
»Zivilska industrija«
»AIprem«
KB in NB
Splošno trgovsko podjetje

Kamnik


